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ЩО ВІДБУВАЄТЬСЯ?

16 лютого відбувся VI з’їзд 
Профспілки працівників 
машинобудування та мета-
лообробки України, в робо-
ті якого взяв участь заступ-
ник Голови Федерації 
профспілок України Григо-
рій Осовий.
Зі звітною доповіддю про 
діяльність Центрального 
комітету профспілки у квіт-
ні 2006 – лютому 2011 років 
виступив голова ЦК проф-
спілки працівників маши-
нобудування та металооб-
робки Анатолій Таранчук.
Делегати з’їзду ухвалили 
зміни й доповнення до Ста-
туту, затвердили Програму 
дій профспілки на наступні 
5 років, окреслили основні 
напрями захисту законних 
прав і економічних інтере-

сів працівників машинобу-
дівної галузі. 
Відкритим голосуванням 
Анатолія Таранчука пере-
обрано на посаду голови 
профспілки – голови Цен-
трального комітету проф-
спілки працівників маши-
нобудування та метало-
обробки України. Сформо-
вано новий склад ЦК 
профспілки, Ревізійної та 
Мандатної комісій, обгово-
рено членство профспілки 
в національних і міжна-
родних об’єднаннях проф-
спілок, підтверджено по-
вноваження делегатів на VI 
з’їзд ФПУ та членів Ради 
ФПУ.

ТЕТЯНА РУБАН,
«ПВ»

БУТИ 
СИЛЬНІШИМИ...

В

ТЕТЯНА РУБАН, «ПВ»
ФОТО КИРИЛА ЛАТИШЕВА

БАНКРУТІВ 
УЗАГАЛЬНЮЮТЬ

Голова ФПУ Василь Хара звернувся 
до Першого віце-прем’єр-міністра 
України Андрія Клюєва з приводу 
погіршення ситуації щодо виплати 
зарплати на Харківському прила-
добудівному заводі ім. Т. Г. Шевчен-
ка. За даними ЦК профспілки «Кос-
момаш» України, сума боргів із 
зарплати перед 1700 працівника-
ми підприємства станом на 1 люто-
го 2011 становила 27 млн 400 тис. 
гривень! 
Голова ФПУ висловив глибоке за-
непокоєння таким станом справ і 
наполягає на проведенні терміно-
вих заходів для вирішення пробле-
ми. Федерація профспілок трима-
тиме питання на контролі.

ОСВІТА  ДЛЯ БАГАТИХ?«КОСМІЧНІ» БОРГИ 
НА ХАРКІВСЬКОМУ 
ПРИЛАДОБУДІВНОМУ

Цього року Всесвітній банк (ВБ) 
планує прийняти нову освітню 
стратегію, орієнтовану на краї-
ни з низьким рівнем доходів. Її 
розробники пропонують ши-
року децентралізацію навчаль-
них закладів, скорочення дер-
жавного фінансування освіти 
та широке залучення приват-
них інвестицій, у тому числі з 
міжнародних цільових фондів.
Критики заявляють, що поді-
бний підхід ВБ є неприйнятним, 
адже таким чином нівелюється 
право людини на освіту, прого-
лошене Загальною декларацією 
прав людини (1948 р.) та Цілями 
розвитку тисячоліття ООН. У ба-
гатьох країнах початкова та се-
редня освіта є загальнообов’яз-
ковою, а скорочення її держав-
ного фінансування перекладе 
тягар оплати за навчання на 
плечі родин, що за умов соці-
ально-економічної кризи може 

призвести до скорочення кіль-
кості учнів, послаблення соці-
ального захисту дітей, збіль-
шення обсягів дитячої праці, а в 
менш розвинених країнах і до 
зростання дитячої злочинності.
Право людини на освіту є од-
ним з базових. Воно гарантує 
всебічний та гармонійний роз-
виток людини, її соціалізацію, а 
також закладає основи для ре-
алізації усіх інших прав людини 
– на гідну працю, гідне оточен-
ня, чисту питну воду та безпеч-
не середовище. Профспілкам 
необхідно вимагати, щоб нова 
стратегія була переглянута на 
відповідність її правам людини, 
адже якісна освіта сьогодніш-
ніх школярів – запорука гідно-
го життя в майбутньому.

ДЕПАРТАМЕНТ 
МІЖНАРОДНОЇ РОБОТИ

АПАРАТУ ФПУ 

За ініціативою Федерації 
профспілок України на ви-
конання норм розділів 1 та 
2 Генеральної угоди на 
2010–2012 роки отримано 
позитивне рішення Дер-
жавного департаменту з 
питань банкрутства стосов-
но проведення спільних 
робочих нарад для вирі-
шення проблемних питань, 
що виникають під час про-
вадження справ з банкрут-
ства підприємств незалеж-
но від їх організаційно-
правового статусу та форм 
власності.
Фахівці департаменту апа-
рату ФПУ з питань еконо-
мічного захисту звертають-
ся до керівників членських 
організацій з пропозицією 
сформувати перелік під-
приємств, які перебувають 
на різних стадіях банкрут-
ства, і направити до ФПУ 

для узагальнення. Це до-
зволить ініціювати вклю-
чення їх у графік проведен-
ня Державним департамен-
том з питань банкрутства 
робочих нарад для розгля-
ду питань захисту еконо-
мічних прав працівників та 
відновлення платоспро-
можності підприємств, по 
яким прийняте рішення 
щодо провадження справи 
про банкрутство.
Інформацію про зазначені 
підприємства просимо над-
силати електронною по-
штою департаменту апара-
ту ФПУ з питань економіч-
ного захисту: pavlyuk@fpsu.
org.ua, alexchunaev@fpsu.
org.ua.

ДЕПАРТАМЕНТ АПАРАТУ 
ФПУ З ПИТАНЬ

ЕКОНОМІЧНОГО
ЗАХИСТУ

МОДЕРНІЗАЦІЯ

У Київському національному університеті імені Тараса Шевченка навчається близько 20 тисяч студентів на 14 факультетах і в 5 інститутах

ДО УВАГИ!

ВАСИЛЬ ХАРА,
ГОЛОВА ФПУ

З’ЇЗД

З “УНІВЕРСИТЕТАМИ” НЕ РОЗІБРАЛИСЯ
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ЗАВДАННЯ З 
ОДНИМ 
ВІДОМИМ

ДИВОВИЖНІ 
КОНСУЛЬТАЦІЇ

УЧИТИ 
МАТЧАСТИНУ!

ВЕДУЧИЙ РУБРИКИ
ВОЛОДИМИР ПОЛЄТАЄВ,

«ПВ»

Спільний представницький 
орган профспілок зверта-
ється до Вас із приводу гру-
бого порушення домовле-
ностей за Генеральною уго-
дою на 2010–2012 роки в 
частині оплати праці пра-
цівників бюджетної сфери 
на основі Єдиної тарифної 
сітки, а також невиправда-
ного зволікання з виконан-
ням Вашого доручення від 
21.01.2011 щодо проведен-
ня консультацій зі сторо-
ною профспілок із поетап-
ного підвищення до кінця 
2011 року посадового 
окладу (тарифної ставки) 
працівника першого та-
рифного розряду ЄТС.
Домовленості в цій частині 
за Генеральною угодою 
було досягнуто сторонами 
в результаті досить склад-
них переговорів як комп-
роміс та певна поступка 
профспілок. Проте конста-
туємо той факт, що ці до-
мовленості, їх принципи і 
процедура реалізації пору-
шуються.
Позицію, яку зайняло Мі-
ністерство праці та соці-
альної політики при напра-
цюванні пропозицій щодо 
встановлення з 01.04.2011 
розміру базового окладу 
(ставки) працівника першо-
го тарифного розряду ЄТС 
(625 грн) для обрахунку 
окладів (ставок) працівни-
ків бюджетної сфери при 
законодавчо встановлено-
му розмірі мінімальної за-
робітної плати 960 грн, вва-
жаємо провокаційною. 
Вона не відповідає домов-
леностям за Генеральною 
угодою щодо зменшення 
грошового розриву між ба-
зовим окладом (ставкою) 
ЄТС і мінімальною заробіт-
ною платою. Збільшення 
такого грошового розриву 
вже допущено Урядом з 

01.01.2011, на що ми звер-
тали увагу під час розгляду 
цього питання на засіданні 
Кабміну. 
Проведені 10 лютого ц. р. 
консультації зі стороною 
профспілок у Мінпраці з 
метою визначення поетап-
ності наближення до кінця 
цього року посадового 
окладу (тарифної ставки) 
працівника першого та-
рифного розряду виявили-
ся безплідними. Мінпраці, 
підтримуючи політику Мін-
фіну щодо відсутності 
коштів бюджету, не напра-
цювало і не запропонувало 
для розгляду будь-яких ва-
ріантів поетапного набли-
ження у 2011 році базового 
окладу (ставки) працівника 
першого тарифного розря-
ду ЄТС до мінімальної заро-
бітної плати з огляду на 
нагальність виконання 
норм Генугоди, суттєвого 
підвищення заробітної пла-
ти бюджетників та усунен-
ня невиправданого пору-
шення співвідношень в 
оплаті їх праці.
Така безвідповідальна уря-
дова політика в сфері опла-
ти праці працівників бю-
джетної сфери провокує 
неконтрольовані протестні 
дії, що підтверджено нещо-
давніми зустрічами керів-
ництва ФПУ з профспілко-
вими активами більшості 
областей.
Вважаємо, що в такій ситуа-
ції є необхідність прове-
дення невідкладної наради 
під Вашим головуванням.

З повагою

ГРИГОРІЙ ОСОВИЙ,

ПЕРШИЙ ЗАСТУПНИК 
КЕРІВНИКА СПО 

ПРОФСПІЛОК, ЗАСТУПНИК 
ГОЛОВИ ФПУ

НА ЗАВЕРШАЛЬНОМУ ЕТАПІ

Поки кожен дрібний чиновник у ранзі пішака перебиратиме на себе 
повноваження ферзя, роботи профспілкам не бракуватиме

Триває підготовка до головної профспілкової події п’ятиліття – з’їзду ФПУ. До-
опрацьовано проекти документів, які виноситимуться на засідання Президії, 
Ради і з’їзду ФПУ. Уже обрано всіх 679 делегатів представницького зібрання. А
разом із запрошеними гостями на профспілковому форумі будуть присутніми 
понад 900 осіб!
Щодо якісного складу учасників з’їзду, то, згідно з попередніми даними, 38% 
делегатів представлятимуть первинні профспілкові організації. З-поміж деле-
гатів – 43% жінок, молодь від загального числа делегатів складає 13 відсотків. 
Сформовано також попередні склади Ради ФПУ, до якої входитимуть 285 проф-
спілкових активістів, та її постійних комісій. Утім, питання щодо кількісного 
складу останніх потребує додаткового вивчення. Бо, приміром, у комісії соці-
ального захисту виявили бажання працювати 42 особи, з організаційних пи-
тань – 35, у той час як вирішенню гуманітарних питань і гендерної рівності во-
ліють присвятити себе лише 12 і 8 осіб відповідно. 

ЛЮДСЬКОЮ МОВОЮ

УРЯД ПРОВОКУЄ 
ПРОТЕСТНІ ДІЇ

ВН    ТРІШНЄ
ЖИТТЯ

ОФІЦІЙНО

ПРО ГРУБЕ ПОРУШЕННЯ КАБМІНОМ
ДОМОВЛЕНОСТЕЙ ЗА ГЕНУГОДОЮ 
ЩОДО ОПЛАТИ ПРАЦІ БЮДЖЕТНИКІВ

Шановний Сергію Леонідовичу!

Віце-прем’єр-міністру України – 
міністру соціальної політики  України

Тігіпку С. Л.
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АКТУАЛЬНЕ ІНТЕРВ’Ю

– Що таке за-
позичена 
праця й 
аутсор-

синг і як вони стосуються 
України?

– Яких висновків Ви ді-
йшли в процесі вивчення 
явища аутсорсингу в 
Україні?

– На що мають звертати 
увагу і що робити проф-
спілки, аби ефективно 
впливати і контролювати 
поширення аутсорсингу 
та аутстафінгу?

ВЕЛА РОЗМОВУ
НАТАЛІЯ ЛЕВІНА, 

«ПВ»

ОБЕРЕЖНО: 
ЗАПОЗИЧЕНА 
ПРАЦЯ
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С

ВОЛОДИМИР ПОЛЄТАЄВ,
«ПВ»

ФОТО КИРИЛА ЛАТИШЕВА

ЧАС ПРИЙМАТИ 
КОНКРЕТНІ 
РІШЕННЯ

–О ЩО ВКЛАДЕМО  
ТЕ Й ОТРИМАЄМ 

ПРЯМА  МОВА

Дмитро ТАБАЧНИК,
міністр освіти і науки, 
молоді і спорту

– Фінансування оздо-
ровлення з усіх джерел 
за останні три роки 
збільшилося в 1,3 разу. А 
обсяги виділених коштів 
з держбюджету за остан-
ні два роки зросли май-
же втричі. Разом з тим, 
минулоріч вартість од-
ного дня перебування 
дитини в дитячих закла-
дах оздоровлення збіль-
шилась на 13% і стано-
вила 119 гривень. Оче-
видно, що механізм фі-
нансування застарів, не-
має держзамовлення на 
послуги з оздоровлення 
та відпочинку. Кошти на 
місцевому рівні розпо-
рошуються, відсутній 
аналіз та контроль за ці-
новою політикою.

– Дуже складно добива-
тися фінансування із 
місцевих бюджетів 
оздоровлення дітей 
«бюджетників». Цю про-
блему допомогло б ви-
рішити виконання ст. 44 
Закону про профспілки, 
де передбачено виді-
лення коштів на оздо-
ровлення дітей, у тому 
числі бюджетних галу-
зей. Однак ця стаття 
давно не працює! Для 
прикладу: коли 2005 
року під її реалізацію в 
бюджеті України закла-
далося фінансування, то 
кількість оздоровлених 
дітей, зокрема бюджет-
них галузей, була вдвічі 
більшою порівняно з 
поточною ситуацією. 

– Із кожним роком зрос-
тає вартість перебуван-
ня дитини в дитячих за-
кладах. У порівнянні з 
2001 роком, середня 
вартість одного дня 
оздоровлення дитини в 
Україні зросла більш ніж 
уп’ятеро. Негативним 
чинником використання 
бюджетних коштів є те, 
що їх розпорядниками 
визначаються одразу де-
кілька держструктур. Та-
кож вражає та безтурбо-
тність, безпорадність чи 
просто бездіяльність ке-
рівників місцевих орга-
нів державної влади та 
самоврядування, які сво-
єчасно і належним чи-
ном не реагують на ці 
процеси.

– Провідним завданням 
ефективних оздоровчо-
виховних програм у за-
кладах оздоровлення і 
відпочинку дітей має 
стати самоствердження 
особистості, що росте і 
розвивається в ситуації 
вибору. Відповідно, го-
ловними орієнтирами 
будуть індивідуальність 
дитини, максимальне 
врахування її якостей і 
потреб, те, що ми нази-
ваємо дитиноцентриз-
мом. Він повинен бути 
утверджений як в освіті, 
так і на відпочинку. Тре-
ба максимально набли-
зити відпочинок, оздо-
ровлення дитини до 
конкретних здібностей і 
конкретних її потреб.

– Великою перешкодою 
в оздоровленні дітей за 
рахунок бюджетних ко-
штів є умови проведен-
ня конкурсних торгів, де 
переможці визначають-
ся за найнижчою вартіс-
тю одного дня оздоров-
лення. Тобто, для дітей 
обирають найдешевше. 
Чимало таборів – це ір-
жаві ліжка, туалети на 
подвір’ї, відсутність те-
плої води, несмачна їжа. 
Але найгірше, що в та-
ких горе-таборах діти 
кинуті напризволяще 
без догляду і виховання. 
Як наслідок – ні оздо-
ровлення, ні змістовно-
го дозвілля, саме лише 
марнотратство і скрив-
джені дитячі душі.

Ася ГОРШКОВА,
голова Донецької обл-
організації ПС освітян

Павло КОСТЕНКО,
голова профільного 
комітету ВР України 

Василь КРЕМЕНЬ,
президент НА педаго-
гічних наук України

Олександр ЯЦУНЬ,
голова Київської 
міської ПС освітян

ІЗ ТРИБУНИ
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 ЗЛОБОДЕННО

ОБІЦЯНКА  
ЦЯЦЯНКА?

КОНФЛІКТ 
ПОКОЛІНЬ, АБО 
СКИНЬ МАМУ 
З ПОЇЗДА

РУКИ 
СТИСКАЮТЬСЯ 
В КУЛАКИ

ІННА СИРОЇД,
«ПВ»

ФОТО КИРИЛА ЛАТИШЕВА

ПРОФСПІЛКИ ПРОТИ УРЯДОВОГО 
ПРОЕКТУ ПЕНСІЙНОЇ РЕФОРМИ
Заступник Голови ФПУ Сергій Українець пояснив, чо-
му профспілки не підтримують запропонований уря-
довою стороною проект пенсійної реформи. По-
перше, заходи із законодавчого забезпечення рефор-
ми виявилися вкрай невдалими, урізання пільг і пен-
сійних прав людей з малими, а то й мінімальними пен-
сіями означає, що реформи запропоновано провести 
за рахунок трудящих. По-друге, законопроект не тор-
кнувся головних ресурсів стабілізації фінансового ста-
ну ПФУ, на які вказували профспілки: легалізації зар-
плат, розширення зайнятості, підвищення частки фон-
ду оплати праці. По-третє, законопроект не охоплює 
найважливіші складові реформи, відірваний від Кон-
цепції пенсійної реформи, схваленої соціальними 
партнерами в 2009 році.

ТІГІПКО ПЕРЕДУМАВ

ПЕНСІЙНА РЕФОРМА
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МАРІЯ ІВАНОВА,
КІРОВОГРАДСЬКА ОБЛ.

НА АЛМАЗНІЙ 
ПІДБИЛИ 
ПІДСУМКИ

НАГОРОДА 
ЗА  СОЦІАЛЬНЕ 
ПАРТНЕРСТВО

Заслухавши доповідачів і 
промовців, учасники кон-
ференції відзначили успіш-
ну роботу трудового колек-
тиву шахти у минулому 
році: видобуто 635,7 тис. 
тонн вугілля, що на 256,5 
тис. тонн більше, ніж у 2009 
році, пройдено 2090 погон-
них метрів гірських виробі-
ток. Фонд оплати праці сяг-
нув 89,3 млн грн, а серед-
ньомісячна заробітна плата 
працівників колективу ста-
новить 3700 гривень. У 2010 
році у підрозділ прийшли 
130 нових працівників.
Виконано значні обсяги ре-
монтних робіт, поліпшено 
умови робітничої лазні, від-
ремонтовані адміністра-

тивно-побутовий комплекс 
та автобусна зупинка.
Разом із тим було зазначе-
но, що слід більше уваги 
приділяти питанням охоро-
ни праці та забезпечення у 
повному обсязі спецодягом, 
спецвзуттям, засобами ко-
лективного та індивідуаль-
ного захисту, миючими за-
собами. Було прийнято рі-
шення продовжити ремонт-
ні роботи на об’єктах шахти.
На конференції були за-
тверджені громадські ін-
спектори з охорони праці.
Учасники конференції ро-
боту профспілкового комі-
тету та адміністрації під-
приємства визнали задо-
вільною.

Дирекція державного під-
приємства «Новатор» (гене-
ральний директор Анато-
лій Вдовиченко) та проф-
спілковий комітет (голова 
Олександр Рижанський) 
спільними зусиллями 
розв’язують виробничі 
проблеми, питання щодо 
дотримання соціально-
економічних прав та гаран-
тій працівників.
За співпрацю на засадах со-
ціального партнерства ад-

міністрації підприємства та 
профкому з нагоди 45-річчя 
ДП «Новатор» Анатолія Вдо-
виченка нагороджено По-
чесним знаком Федерації 
профспілок України «За со-
ціальне партнерство».
Нагороду вручив голова 
Федерації профспілок 
Хмельницької області Ген-
надій Харьковський.

ВАЛЕРІЙ МАРЦЕНЮК,
ХМЕЛЬНИЦЬКА ОБЛ.

ЧОМУ  ШТОРМИТЬ  У
СВІТЛОВОДСЬКОМУ  ТЕРЦЕНТРІ?

ОГОЛЕНИЙ  НЕРВ

ОЦІНКА РОБОТИ

ВШАНУВАЛИ

Державне підприємство  «Новатор»

ХТО ПРИБОРКАЄ ХВИЛІ?
За словами голови райкому профспілки працівників держустанов Дар’ї Ільїної, це 
була найкраща первинна профорганізація – активна, дієва, ініціативна. «З прихо-
дом директора Наталії Касьянової все змінилося – життя колективу затьмарилося, 
навіть День соціального працівника не відзначають, а раніше готували подання на 
нагородження, мене запрошували». Напружена та знервована атмосфера в тер-
центрі мальовничо описана в колективному листі до райдержадміністрації. Авто-
ри листа з сумом згадують недалеке минуле: терцентр завжди був на доброму ра-
хунку, а робота його працівників шанувалася пенсіонерами та інвалідами. У свій 
час терцентр з любов’ю створювала Людмила Верлан, на жаль, покійна. Установа, 
яка гриміла плідними здобутками і справами, була її гордістю. У той час люди бігли 
на роботу наче на крилах. Сьогодні в терцентру інша слава, а виробничий дім нага-
дує оголений нерв. Хто ж приборкає нервові хвилі і вгамує пристрасті?

На зібранні профспілки профком висловив чітку позицію щодо недопущення звільнення двох працівників
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А

 НАВЧАЛЬНИЙ 
ПРОЦЕС

ВИДАВНИЧА 
ДІЯЛЬНІСТЬ

СТУДЕНТСЬКА 
ПРОФСПІЛКОВА 
ОРГАНІЗАЦІЯ

АКАДЕМІЯ  СОЦ
Академія праці і соціальних відносин – це 4 факультети, 15 кафедр, 38 аудиторій, 5 спеціалізованих лабораторій, 4 комп’ютерних класи
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МІЖНАРОДНІ 
ЗВ’ЯЗКИ

ЗА МЕЖАМИ 
АУДИТОРІЇ…

ВИПУСКНИКИ  
КРАЩИЙ 
ПОКАЗНИК

АННА РЄПІЧ,
«ПВ»

ІСТОРІЯ
Академія праці та соціальних відносин – 
вищий навчальний заклад ІV рівня акреди-
тації. Створена за рішенням Президії Фе-
дерації профспілок України в 1993 році на 
базі Українського навчально-методичного 
центру ФПУ для підготовки фахівців юри-
дичного, економічного та соціального 
профілів і перепідготовки профспілкових 
кадрів. Із першого дня Академію очолює 
Микола Леонтійович Головко, доктор істо-
ричних наук, професор, заслужений діяч 
науки і техніки України.
За свою діяльність у сфері освітніх послуг 
Академія відзначена різними нагородами. 
Серед них на міжнародній виставці на-
вчальних закладів «Освіта та кар’єра–
2010» – диплом Міністерства освіти і науки 
України «За активну профорієнтаційну ро-
боту серед молоді», на ХІ міжнародній ви-
ставці навчальних закладів «Сучасна осві-
та в Україні 2008» – диплом МОНУ «За ви-
сокі творчі досягнення в удосконаленні 
змісту навчально-виховного процесу», По-
чесне звання «Лідер сучасної освіти» тощо.

«Академія праці та соціаль-
них відносин як корпора-
тивний, профспілковий вуз 
здійснює опосередковану, 
дуже тонку діяльність 
щодо розвитку громадян-
ського суспільства через 
своїх випускників: еконо-
містів, соціологів, юристів. 
Вона наповнює суспіль-
ство креативними, кон-
структивними молодими 
людьми, які на своїх робо-
чих місцях створювати-
муть профспілкові осеред-
ки, розумітимуть поняття 
«соціальна політика» і те, 
яке значення має високий 
ступінь трудової сили на 
підприємстві тощо. Наші 
студенти не лише вміють 
створювати громадські ор-
ганізації та бути її лідера-
ми, потенційними лідера-
ми, а й можуть танцювати, 
співати, займатись спор-
том... У них сформований 
потяг до організації різних 
форм захисту інтересів 
працівників підприємств, 
створення відповідного 
корпоративного іміджу й 

духу, спрямованого на кон-
структивну діяльність як з 
роботодавцями, так і вла-
дою через систему опти-
мізму, тому що економіка 
сьогодні тільки прокида-
ється – її потрібно зміцню-
вати новими ідеями та 
практичними діями. Окрім
того, за статутною діяль-
ністю ми прямо здійснює-
мо підготовку профспілко-
вих працівників через під-
вищення кваліфікації і на-
дання другої вищої освіти, 
підготовку кандидатських 
дисертацій, проведення 
різного роду наукових за-
ходів, зокрема міжнарод-
них конференцій, які по-
глиблюють знання 
студентів, викла-
дачів... 
Випускники Ака-
демії – це своє-
рідні «посли» ідей 
Федерації проф-
спілок Украї-
ни, які реалі-
зовуватимуть 
їх на своїх ро-
бочих місцях. 

Це «архітектори» та «буді-
вельники» первинних 
профспілкових організацій 
в установах та на підпри-
ємствах. 
Під час підвищення квалі-
фікації профспілкові пра-
цівники мають можливість 
не лише навчатися, спілку-
ватися безпосередньо з 
керівництвом Федерації, а 
й збагатитися духовно. 
Вони відвідують театри, 
знайомляться з історични-
ми місцями Києва тощо. 
Академія – це культурне, 
світоглядне перехрестя, де 
апробуються ідеї, прийма-
ються рішення, які потім 
переходять в закони, нор-
мативні акти і рекоменда-

ції роботодавцям, як ді-
яти, аби спільно вирішу-
вати ті чи інші питання». 

МИКОЛА ГОЛОВКО,
доктор історичних наук, 

професор, заслужений 
діяч науки і техніки 

України, ректор 
Академії праці і 

соціальних відносин 
ФПУ

СЛОВО – РЕКТОРУ

ЦІАЛЬНОГО  ПРОСТОРУ
Профспілкові працівники під час занять
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ПРОФПАНОРАМА

У
ВІТАЛІЙ КОПИШ, 

ЧЕРНІГІВ

ПРОФСПІЛКИ 
ВОЛИНІ 
ВИМАГАЮТЬ 
НЕГАЙНОЇ РЕАКЦІЇ

ВЛАСНИК 
ПОВЕРНЕ БОРГИ

Під час зустрічі Григорій 
Васильович висловив по-
зицію ФПУ стосовно подій, 
які відбуваються нині в 
українському суспільстві, 
дав оцінку діям Уряду з 
проведення реформ у пен-
сійній, податковій сфері, 
прийняття Трудового ко-
дексу, а також розповів про 
заходи профспілок із 
соціально-економічного 
захисту громадян. Він на-
звав основні програмні до-
кументи, які будуть розгля-
датися на VI з’їзді Федерації 
профспілок України.
Запитання до заступника 
Голови ФПУ в основному 
торкались проблем, які хви-
люють сьогодні всіх праців-
ників. Зокрема, щодо єди-
ної тарифної сітки, невмоти-
вованого підвищення цін на 
енергоносії для населення 
й основні продукти харчу-
вання. Критичні зауваження 
учасників зустрічі пролуна-

ли на адресу Уряду в зв’язку 
з невиконанням основних 
положень Генеральної уго-
ди та зволіканням прове-
дення реформ у сфері охо-
рони здоров’я, необґрунто-
ваним підвищенням пенсій-
ного віку, невизначеністю у 
застосуванні єдиного по-
датку.
Учасники зустрічі вислови-
ли побажання про приско-
рення реагування керівни-
цтва ФПУ на події, що відбу-
ваються в державі та опе-
ративне інформування чле-
нів профспілок через засо-
би масової інформації.
Також під час перебування 
на Волині заступник Голови 
ФПУ Григорій Осовий взяв 
участь у місцевій телепере-
дачі «Життя щотижня», де 
розповів про основні акту-
альні питання діяльності 
профспілок.

ПРЕСЦЕНТР ФП ВОЛИНІ

На порядку денному засі-
дання комісії було єдине пи-
тання – ліквідація багаторіч-
ної заборгованості власни-
ків закритого акціонерного 
товариства «Коростенський 
фарфоровий завод» перед 
працівниками підприєм-
ства, Пенсійним фондом та 
місцевим бюджетом.
Заступник Голови ФПУ Сер-
гій Кондрюк звернув увагу 
членів комісії на необхід-
ність не пояснювати, чому 
порушуються конституцій-
ні права трудящих, зокрема 
на одержання зарплати, не 
готувати формальні відпо-
віді про «відсутність складу 

злочину», а забезпечити 
виконання відповідних до-
ручень Президента України 
та рішення Верховної Ради 
України.
Результатом жорсткої роз-
мови за участі правоохо-
ронних органів стала пу-
блічна гарантія представ-
ника власника заводу «Ко-
ростенський фарфор» по-
вернути до 1 квітня 2011 
року половину заборгова-
ності, а до 1 липня цього ж 
року повністю розрахува-
тися перед працівниками 
та соціальними фондами.

МЕДІАЦЕНТР ФПУ

ЧЕРНІГІВ  ПРОТИ 
ПЕНСІЙНОЇ РЕФОРМИ

ВІДВІДАЛИ РЕГІОНИГОТУЄМОСЬ ДО З’ЇЗДУ

НА КОНТРОЛІ ПВ

КОНФЕРЕНЦІЯ

10 лютого 2011 року в 
м. Суми відбулася 24-а 
звітно-виборна конфе-
ренція Сумської обласної 
ради профспілок.
У роботі конференції взя-
ли участь Голова Федера-
ції профспілок України Ва-
силь Хара, працівники ке-
рівного складу облдерж-
адміністрації і обласної 
ради, соціальні партнери 
від Національної служби 
посередництва і прими-
рення, територіальної 
державної інспекції праці, 

територіального управ-
ління Держгірпромнагля-
ду, Пенсійного фонду, 
фондів соціального стра-
хування та ін.
На конференції підбито 
підсумки роботи терито-
ріального профоб’єднан-
ня за п’ятирічний період.
Делегати обговорили та 
затвердили пріоритетні 
напрямки діяльності обл-
профради на 2011–2015 
роки.
Виступ Голови ФПУ Васи-
ля Хара був сприйнятий 

як заклик до членів проф-
спілок і надалі впрова-
джувати в життя послі-
довну і соціально спря-
мовану, конструктивну, 
відповідальну і принци-
пову позицію у відстою-
ванні інтересів людей 
праці.
Головою обласної ради 
профспілок на новий тер-
мін обрано Валентину 
Єсепчук.

РАДА ПРОФСПІЛОК
СУМЩИНИ

У СУМАХ ПЕРЕОБРАЛИ ГОЛОВУ ФПО
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У

ІННА ЖУРАВЕЛЬ,
МЕДІА-ЦЕНТР ФПУ

ФОТО КИРИЛА ЛАТИШЕВА

СИСТЕМНЕ НАВЧАННЯ 
ОСВІТЯН ЗАКАРПАТТЯ

ДВАДЦЯТЬ РОКІВ 
БОРОТЬБИ

Цікавими і корисними для 
профактивістів – освітян 
були виступи начальника 
управління освіти і науки 
ОДА, депутата обласної ради 
Михайла Мотильчака, за-
ступника голови обл-
профради Василя Захарця, 
начальника головного уп-
равління Пенсійного фонду 
України в Закарпатській об-
ласті Анастасії Пентек, за-
ступника директора вико-
навчої дирекції обласного 
відділення Фонду соцстра-
хування з тимчасової втрати 
працездатності Ольги Фазі-
кош, голови обкому проф-
спілки Василя Балажа, за-
ступника директора Закар-
патського інституту післяди-

пломної педагогічної освіти 
Любомири Мегели та ін. 
Під час семінару організато-
ри застосовували й активні 
форми навчання. Зокрема, 
цікаво пройшло засідання 
круглого столу на тему: «За-
безпечення первинними 
профспілковими організаці-
ями реалізації положень 
Статуту профспілки праців-
ників освіти і науки Украї-
ни», яке провела заступник 
голови обкому профспілки 
Тетяна Повханич. Учасники 
семінару також обмінялися 
досвідом щодо основних 
напрямів роботи первинок. 

СЕРГІЙ БАРАНЧИКОВ,
ЗАКАРПАТСЬКА ОБЛ.

Багато хто пам’ятає, яким не-
простим видався початок 
90-х – безробіття, падіння 
життєвого рівня людей і за-
гострення протиріч між пра-
цівниками й роботодавцями. 
– Все це змусило профспіл-
ки переосмислити попере-
дній досвід, виробити нові 
форми й методи впливу на 
процеси, що відбуваються, 
– зазначив на зборах голо-
ва облпрофоб’єднання Ві-
талій Дубіль. – Двадцять 
років профоб’єднання пра-
цювало над удосконален-

ням методів роботи, була 
вироблена система прове-
дення єдиної переговорної 
кампанії. Використовуючи 
Генеральну, регіональну й 
галузеві угоди, колективні 
договори, міжгалузева 
рада обласного профоб’єд-
нання і його президія в 
найважчі роки істотно 
впливали на процеси, що 
відбувалися у сфері соці-
ально-трудових відносин.

ВІКТОР КОВРИГА, 
ДНІПРОПЕТРОВСЬК

ПЕРЕМОГА ОСВІТЯН
СТОЛИЦІ

ДОБИЛИСЯ

НАВЧАЄМОСЯ

ВІТАЄМО З ЮВІЛЕЄМ!  

Під час навчання профактивістів – освітян Закарпаття 

«Ми розпочали справжній конструктивний діалог із 
міською владою. Олександр Попов дав доручення 
своїм заступникам і начальнику Головного управлін-
ня фінансів підготувати відповідне рішення сесії Ки-
ївради (запланована на 17 лютого – ред.). Проект рі-
шення чіткий – поновити дію 20% надбавки для пра-
цівників освіти Києва: педагогічним працівникам до-
шкілля, позашкілля, технічним працівникам, дирек-
торам навчальних закладів і їх заступникам.
Ми будемо стежити за ходом виконання 
цього рішення. Адже після сесії таке рішен-
ня має бути закріплене розпорядженням 
голови КМДА. Освіта столиці має бути за-
хищеною».

Голова Київської міської організації 
Профспілки працівників освіти і науки 

України Олександр ЯЦУНЬ

ЧЕКАЄМО НА РОЗПОРЯДЖЕННЯ КМДА

Зустріч освітянської громади з головою КМДА Олександром Поповим
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СОЦІАЛЬНА СПРАВЕДЛИВІСТЬ

С

МАРИНА ЯКУШЕНКО, 
ФПУ 

ОЛЕНА СУХОРУКОВА,
«ПВ»

ПРО РЕФОРМИ 
ОЧИМА ПЕРВИНОК

– Профспілка повинна 
стати дійсно профспіл-
кою, а не напівблагодій-
ною організацією, напів-
соціальним партнером, 
напівполітиком, що на-
магається впливати і на 
Верховну Раду при при-
йнятті якихось законів, і 
вирішувати поточні соці-
альні проблеми. 
Я б порушив питання про 
створення корпоратив-
ної системи оздоровлен-
ня та відпочинку спілчан 
і членів їхніх сімей, мере-
жі кредитних спілок, 

створивши асоціацію 
профспілкових кредит-
них спілок. На цій базі 
слід заснувати коопера-
тивний банк, у якому бу-
дуть зберігатися кошти 
профорганізацій, а дохо-
ди спрямовувати на суто 
профспілкові потреби. 
Ще одне важливе питан-
ня – правовий захист 
спілчан. У нас, на жаль, 
відсутні сталі методичні 
посібники, своєрідні ал-
горитми захисту прав 
працівників, особливо 
під час масових звіль-
нень, у ході так званої 
пенсійної, адміністратив-
ної реформ. 
Окрім того, профспілкам 
потрібна фахова проф-
спілкова адвокатура. 
Тоді і з’явиться справжня 
мотивація профспілково-
го членства.

Петро ВАСЮК,
голова Київської міської 
організації профспілки 
атестованих працівників 
ОВС України

НА ТРИБУНУ VI З’ЇЗДУ ФПУ

Багатий не той, хто багато має, а той, хто багато дає

ЗА НЕЇ ВАРТО БОРОТИСЬ

ЄГОР СВИСТУХІН, 
ЛУГАНСЬКА ОБЛ.

– Жодна людина не 
повинна жити за ра-
хунок іншої. Наша 
держава відбудеться 
тільки тоді, коли при-
пинить використан-
ня політики подвій-
них стандартів. Бо 
набридло вже спо-
глядати, що близь-
ким до партії влади 
чи високим посадов-
цям дозволено все, а 
іншим – зась. Перед 
законом усі мають 
бути рівними. Мені 
завжди ніяково, коли 
людину ображають 
лише тому, що вона 
не може себе захис-
тити.

– Громадянин має 
одержувати все, на 
що в нього є право – 
місце роботи та за-
робітну плату, мож-
ливість навчатися, лі-
куватися, відпочива-
ти, мати пристойне 
житло. Тобто все, що 
передбачено Кон-
ституцією. І щоб інші 
закони не суперечи-
ли їй, бо виходить, 
що Конституція захи-
щає, а інші закони 
утискають. Примі-
ром, хто подумав 
про права наших ме-
диків, коли за зако-
ном призначали мі-
зерну зарплату? 

– Був у Києві на засідан-
ні щодо банкрутства 
нашого суднобудівного 
заводу ім. 61 комунара. 
Власник – держава, ви-
трачає мільйони на під-
тримку недобудовано-
го крейсера та облад-
нання, яке за технологі-
єю не можна зупинити. 
Сиділи чиновники та 
вкотре вирішували 
долю підприємства, яке 
може заробляти для 
держави валюту. При 
цьому всі вони мають 
щомісячну зарплату, а 
наші люди не одержу-
ють її з вересня 2010 
року. От така справед-
ливість. 

– Закони начебто напи-
сані для всіх, а рішення 
у суді ухвалюються не 
за мірою злочину, а від-
повідно до гаманця й 
посади. Прокуратура, 
коли до неї позивається 
трудовий колектив, вла-
штовує справжній пінг-
понг: папери примно-
жуються, а справа сто-
їть. Коли йдеться мова 
про великі пенсії до 20 
тис. грн, то згадують 
статтю 22 Конституції, 
за якою не можна погір-
шувати становище гро-
мадянина, а коли пере-
раховують жебрацькі 
пенсії, то економія на 
кожній копійці. 

– Справедливість у 
профспілковому сенсі 
– це коли на кожному 
підприємстві сформо-
ваний товстий пакет 
соціальних гарантій. 
Але в Україні її поки що 
немає ніде. Депутати, 
високопосадовці одер-
жують такі зарплати, 
яких немає в жодній та-
рифній сітці, мають 
пільги на лікування. А 
ми на Запорізькій АЕС, 
якщо людина потребує 
серйозного лікування, 
пускаємо шапку по 
колу. Не бачу справед-
ливості у пенсійній ре-
формі, в єдиному соці-
альному внеску.

ОЛЕКСАНДР КУВІЧКА, 
ПОЛТАВА

МИКОЛА ГОЛОВЧЕНКО, 
МИКОЛАЇВ

ЛЮБОВ НАГІБА, 
КИЇВ

МИКОЛА ЗАХАРОВ, 
ЗАПОРІЖЖЯ

ЩО ТАКЕ «СОЦІАЛЬНА СПРАВЕДЛИВІСТЬ»?

– Кожне прийняте рішен-
ня щодо захисту трудо-
вих, економічних, демо-
кратичних прав людини, 
яка добровільно сплачує 
внески на виконання ста-
тутної діяльності проф-
спілок, повинне базува-
тись на принципах соці-

альної справедливості.
Підготовка та внесення 
пропозицій до законо-
давчих актів мають су-
проводжуватися їх прин-
циповим і послідовним 
обстоюванням, слід до-
магатися, щоб влада ра-
хувалась із позицією 
профспілок.
І якщо соціальне парт-
нерство – то на принци-
пах взаємоповаги.
Зберегти єдність проф-
спілок, досягти виро-
блення єдиних рішень, 
спрямованих на значне 
покращення життя пра-
цюючої людини та пенсі-
онерів.

Надія НЕФЬОДОВА,
голова Київської міської 
профспілки працівників 
зв’язку

СПІЛКУВАЛАСЯ ТЕТЯНА РУБАН,
«ПВ»
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УСІ  МИ  В  ДУШІ  
АРТИСТИ

Н

ТЕТЯНА РУБАН, 
«ПВ»

ФОТО КИРИЛА ЛАТИШЕВА

Оцінки журі були справедливими

Театральне мистецтво  демонструє фольклорний ансамбль «Друзі» 

Свою пісню Валерій 
Ткаченко присвятив 
матері

Танок «Східна 
фантазія» виконує 

Віта Шевцова
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КУЛЬТУРА

Автори сучасної вер-
сії вирішили модер-
нізувати улюблений 
рязанівський фільм, 

аби «сучасна молодь усе 
правильно зрозуміла». Тож 
«мимра» Людмила Калугіна 
(у цій ролі – Світлана Ход-
ченкова) стала володаркою 
рейтингового агентства, 
бізнес-акулою, цілком зану-
реною в роботу. Новосель-
цев тепер – фінансовий 
аналітик і водночас... завзя-
тий мотогонщик (Володи-
мир Зеленський). Юрій Са-
мохвалов, як і належить, 
дуже сумнівний тип – зна-
ється з потрібними людьми, 
багато на що здатний. Ар-
тист Марат Башаров, який 
грає цю роль, сам придумав 
і характерну зовнішність 
для свого героя. Нарешті 
незабутня Оля Рижова. 
Вона, як і рязанівська 
Оленька, сповнена чарів-
ності, але, звісно ж, інша. Бо 
це – Анастасія Заворотнюк. 
Мабуть, старше покоління, 

яке добре пам’ятає перший 
«Службовий роман», теж 
здивується й усміхнеться, 
почувши коментарі моло-
дих акторів. Приміром, Світ-
лана Ходченкова: «Мене за-
вжди дивувало, як люди мо-
жуть щодня вставати о 7-й 
ранку, їхати на роботу й 
бути там до 7-ї вечора. Це ж 
одноманітно й нудно. Цілі-
сінький день у замкненому 
приміщенні, одні й ті самі 
обличчя...». Володимира Зе-
ленського обрали на голо-
вну роль тому, що він – ча-
рівливий «сумний клоун» з 
неабияким драматичним і 
комедійним талантом. 

Приміром, є Театр 
імені... Глядача! Є 
«Вільний театр» із 
своїм спектаклем-

довгожителем «Чайка на 
ім’я Джонатан» за вражаю-
чим твором Річарда Баха; 
театр «Вільна сцена»; «Світ-
лий театр»; Перший жіно-
чий театр і ще низка інших, 
сповнених духом свободи 
обрання репертуару, режи-
сури і, звісно ж, самовияв-
лення. Та якими вони не 
були б вільними, сучасни-
ми й різними, до недавньо-
го часу всіх їх об’єднувала 
спільна біда: безпритуль-
ність. Кожному колективу і 
всім разом було ясно, що в 
їхньому виживанні зацікав-
лені передусім вони самі. 

Тож і було звернуто погляд 
на прес-центр палацу «Укра-
їна», пристосований під теа-
тральний майданчик. Саме 
до нього помалу й почали 
підтягуватися безпритульні 
київські театри. Й усіх радо 
приймали! Отже, Малий зал 
Палацу став, як пишуть жур-
налісти, театральною кому-
налкою. Справді: рівні умо-
ви, права й обов’язки. І пере-
дусім – вигідні орендні став-
ки. Щоправда, йдеться про 
показ уже готових спекта-
клів, з репетиціями це було б 
надто дорого. Все ж на Ма-
лій сцені різні театри показу-
ють свої вистави; втішені й 
молоді режисери. 
Мабуть, було б не зовсім 
правильно чекати від щас-
ливих «вільнодумців» теат-
рального академізму. Однак 
театр ніколи не переставав 
бути майстернею, лаборато-
рією, і якщо працювати (чи 
експериментувати) яскраво, 
талановито, азартно, то ціл-
ком можна довести як ідею, 
так і естетику до горішньої 
межі переконливості. 

ЧЕРЕЗ 40 РОКІВ

НА КОНУ!

П

СТОРІНКУ ПІДГОТУВАЛА
ТЕТЯНА МОРГУН,

«ПВ»

СЛУЖБОВИЙ 
РОМАН... ТРИВАЄ

ПІД ОДНІЄЮ 
ПАРАСОЛЬКОЮ

«Земля» – німий фільм 1930 року. Події відбува-
ються у невеликому українському селі напере-
додні колективізації. Ставлення до цього різко 
розмежовує односельців на два табори, і коли 
активіст-революціонер Василь переорює межу, 
що відділяє колгоспну ниву від приватних госпо-
дарств, його з-за рогу вбиває син куркуля. Стає 
зрозумілим: не лише село – світ розколюється й 
розділяється, і ніколи вже не буде так, як до цьо-
го. Кінознавці відзначають, що навіть Ейзенштейн 
так не знімав фільми: таїна життя відчувається за 
кожною сценою. Неперевершено прекрасний ві-
деоряд картини, особливо знаменита метафора 
очищувального дощу, що ллється й ллється на 
розкішні плоди багатостраждальної плодючої 
землі, котру так палко і так по-різному любить її 
не менш багатостраждальний народ. Фільм «Зем-
ля» вражає єдністю змісту, темпу й кінотехніки, в 
ньому промовистим є кожен рух, це справжня 
українська народна пісня.

На завершення ретроспективи демонструвався фільм «Олександр Довженко. Роздуми після жит-
тя». Наведено висловлювання Довженка про власну творчість, щодо ролі митця в суспільстві, 

подано думки майстра про творчі задуми та джерела натхнення. У стрічці використовуються 
документальні кадри, зняті за життя режисера, фрагменти його фільмів та незавершених 
сценаріїв «Загибель богів» і «Цар». Фільм ніби відстежує етапи духовного розвитку Довженка, 
коли поступово його кредо «краса важливіша за правду» поступається місцем іншому імпе-

ративу: «Найважливіше – правда. Життєва й історична».

ВІДРОДЖЕНІ  ШЕДЕВРИ

СПРАВЖНЯ УКРАЇНСЬКА
ПІСНЯ

Ф. Аррабаль, «Пікнік», сцена із 
спектаклю

КОНТРАВЕРСІЙНИЙ 
ДОВЖЕНКО
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ВОЛОДИМИР ПОЛЄТАЄВ,
«ПВ»

«Супербайк» – це різновид 
шосейно-кільцевих гонок 
на мотоциклах, в основу 
яких покладено серійні 
конструкції, що є у вільному 
продажу. Перегони зароди-
лися у 1960-х роках ХХ сто-
ліття у США, а перший офі-
ційний чемпіонат світу «Су-
пербайк» відбувся 1988 
року. Відтоді перегони здо-
були широку популярність: 
на трибунах під час чемпіо-
нату збирається понад 
1 млн глядачів, за телетран-
сляціями у 175 країнах світу 
стежать близько 500 млн 
шанувальників двоколісних 
агрегатів. 
На 22-му чемпіонаті світу 
«Супербайк», перший етап 
якого стартує 27 лютого на 
австралійській трасі у Філіп 
Айленді, будуть представ-
лені 25 країн, 70 команд, по-
над 100 гонщиків на мото-
циклах 7 провідних вироб-
ників. Про це поінформува-
ли присутніх під час офіцій-
ної презентації «Step Racing 
Team», яка відбулася у сто-
лиці України за участі пре-
зидента Федерації мото-
спорту України Вадима Ко-
пилова, директора світово-
го чемпіонату «Супербайк» 
Паоло Чіабатті, співвласни-
ка команди SRT Анатолія 
Кучміна, гонщиків Володи-
мира Іванова і Костянтина 
Писарєва, менеджерського 

і технічного персоналу SRT.
Вадим Копилов та Анатолій 
Кучмін розповіли, що 
участь української коман-
ди в серії «Супербайк» – 
значуща подія як для ві-
тчизняного мотоспорту, так 
і для країни в цілому. Крім 
того, присутніх поінформу-
вали, що нині ударними 
темпами йде до завершен-
ня будівництво нового над-
сучасного гоночного треку 
в Криму – під Євпаторією, а 
на кінець весни – початок 
літа запланований приїзд 
комісарів Міжнародної мо-
тоциклетної федерації, які 
мають проінспектувати 
трасу. Водночас тривають 
переговори з керівни-
цтвом АР Крим щодо по-
кращення інфраструктури 
регіону. Зважаючи на вдале 
місцезнаходження треку (а 
в Криму змагання можна 
проводити практично ці-
лий рік) та значний потен-
ціал українського і навко-
лишніх медіа-ринків, не-
вдовзі можна сподіватися і 
на приїзд до нас провідних 
гоночних серій. Зокрема, 
директор «Супербайку» Па-
оло Чіабатті уже підтвер-
див, що переговори щодо 
проведення одного з ета-
пів чемпіонату 2012 року в 
Криму вже розпочалися. 
А поки вболіватимемо за 
українську команду на по-
точному чемпіонаті «Супер-
байк». Володимир Іванов 
підкреслив, що в першому 
сезоні ставить собі за мету 
на кожному етапі фінішува-
ти у топ-10, але, звичайно, 
робитиме все можливе, 
щоб потрапити на подіум. З 
нетерпінням чекатимемо і 
ми на вдалий виступ «Step 
Racing Team». 

МОТОСПОРТ

В УКРАЇНІ БУДЕ 
СУПЕРБАЙК!

БАСКЕТБОЛ

ПЕРШИЙ ТРОФЕЙ ДНІПРА
В атаці – кращий гравець «Фіналу чотирьох» Стівен Бьортт («Дніпро»)

МАСОВА ФІЗКУЛЬТУРА

Змагання були присвячені 
пам’яті знаного лісоруба, 
Героя Соціалістичної Праці 
Івана Чуси. Першими во-
лодарями перехідного 
кубка стали футболісти 
Усть-Чорної, а минулого 
року перемогу здобула ко-
манда села Терново, що на 
Тячівщині.  Нинішнього 
року формулу турніру 

буде змінено. На жаль, пі-
шов з життя інший відо-
мий лісоруб, також Герой 
Соціалістичної Праці Ва-
силь Шорбан, що разом з 
Іваном Чусою у 1967 році 
на виставці «Експо–67» у 
канадському місті Монре-
алі перемогли у всесвітніх 
змаганнях лісорубів. У 
зв’язку з цим організатори 

профспілкового турніру, 
яким активно впродовж 
усього часу допомагав син 
героя – Іван Чуса, виріши-
ли з 2011 року присвятити 
турнір пам’яті обох закар-
патських героїв-лісорубів. 
«Вважаю, буде правиль-
ним, – відзначив Іван Чуса, 
– якщо, починаючи з цього 
року, змагання присвячу-
ватимуться пам’яті не тіль-
ки мого батька, а й його 
товариша, які разом від-
стоювали честь країни на 
престижних міжнародних 
змаганнях і стали їх пере-
можцями». 

Члени оргкомітету турні-
ру вирішили цьогоріч 
провести змагання напри-
кінці травня у місті Рахів. 
Голова місцевої райдерж-
адміністрації Дмитро Ан-
дріюк підтвердив готов-
ність прийняти меморі-
альний турнір. Який, до 
речі, вперше отримає ста-
тус міжнародного, оскіль-
ки за попередньою до-
мовленістю в ньому ві-
зьмуть участь команди з 
Росії та Угорщини.  

СЕРГІЙ БАРАНЧИКОВ,
ЗАКАРПАТТЯ

НОВИЙ ФОРМАТ ПРОФСПІЛКОВОГО ТУРНІРУ

СИМВОЛІЧНА ЗБІРНА «ФІНАЛУ ЧОТИРЬОХ»:
1. Розігруючий – Стівен Бьортт («Дніпро»)
2. Атакуючий захисник – Фред Хаус («Азовмаш»)
3. Легкий форвард – Дмитро Глєбов («Донецьк»)
4. Важкий форвард – Кріс Оуенс («Азовмаш»)
5. Центровий – Маріо Остін («Дніпро»)
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СКАНВОРД

Розгадавши сканворд і вписавши букви в клітинки, виріжте сканворд 
по червоній рамці і надішліть нам на адресу: «Профспілкові вісті», 
вул. Ш. Руставелі, 39–41, м. Київ, 01033 або надішліть відповідь елек-
тронною поштою: profvisti@ukr.net. Усіх, хто правильно розгадав скан-
ворд і першим надіслав відповідь, чекає винагорода – піврічна безко-
штовна передплата на газету «Профспілкові вісті».

Вітаємо Святослава Сороку із м. Чернігова, який правильно розгадав 
сканворд у № 6.

ВПИШІТЬ СЛОВО

ЗА НАШУ ПОМИЛКУВАШІ
КОНКУРС

ГОРОСКОП

Після виходу в світ минулого, 6-го, номера з конкурсом «Ваші сто 
гривень – за нашу помилку» переможницею стала Валентина Кузне-
цова із Автономної Республіки Крим, яка надіслала правильну від-
повідь.
За знайдену в № 6 помилку в слові «маює» (правильно – «має») на 
стор. 9 переможниця отримує сто гривень.
Одержати виграні сто гривень шановна дописувачка може в редак-
ції (або треба повідомити номер рахунка, на який ми перекажемо 
виграш). Для цього необхідно звернутися до редакції та пред’явити 
передплатну квитанцію на газету «Профспілкові вісті» на поточний 
рік – адже наш конкурс організований для передплатників газети.
Пропонуємо і в цьому номері знайти помилку та надіслати відповіді 
електронною поштою profvisti@ukr.net або листом на адресу: 
«Профспілкові вісті», вул. Шота Руставелі, 39–41, м. Київ, 01033. Хто 
зробить це правильно та швидше за всіх, одержить сто гривень.
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Відповіді на сканворд, надрукований у № 6

УВАГА!  ТРИВАЄ ПЕРЕДПЛАТА НА 2011 РІК
ПЕРЕДПЛАТНІ  ІНДЕКСИ  ТА ВАРТІСТЬ ВИДАНЬ  ПІДПРИЄМСТВА
«ПРОФІНФОРМ» ФПУ НА РІК:

22152 ГАЗЕТА ПРОФ СПІЛКОВІ ВІСТІ  – 148,44 грн.

22909 ЖУРНАЛ БІБЛІОТЕЧКА ГОЛОВИ
ПРОФСПІЛКОВОГО КОМІТЕТУ  –  65,64 грн.

ПЕРЕДПЛАТА НЕ  ЗАКІНЧУЄТЬСЯ  НІКОЛИ!

ПЕРЕДПЛАТА

2127 ЛЮТОГО
ОВЕН (21.03–20.04)
На цьому тижні вам необхідно 
зосередитися на головному. Ба-

жано, щоб зростання вашої активності не 
перетворювалося на імітацію бурхливої ді-
яльності. Порадуйте родину у вихідні.

ТЕЛЕЦЬ (21.04–21.05)
Ваша активність і рішучість базу-
ється на підвищеній праце-

здатності. До вас звертатимуться за пора-
дою і допомогою. Спробуйте бути у вихідні 
вдома: можливо, вас очікує цікавий дзвінок.

БЛИЗНЮКИ (22.05–21.06) 
Тиждень досить безпечний, але 
навряд чи рівний і спокійний. 

Вам доведеться багато чого змінити, поліп-
шити й освоїти. Подорожі і зміна місця про-
живання підуть вам на користь.

РАК (22.06–23.07) 
Може підвищитися ваша соці-
альна активність, з’явиться мож-

ливість керувати сформованою ситуацією, 
впливати на прийдешні події. На цьому тиж-
ні не варто заощаджувати, як би вам цього 
не хотілося.

ЛЕВ (24.07–23.08)
На цьому тижні ви здатні зроби-

ти все можливе в різних сферах. 
Намагайтеся бути собою у будь-яких ситуа-
ціях. Уникайте конфліктів і протиріч у вза-
єминах з колегами, начальством і рідними.

ДІВА (24.08–23.09)
Вам доведеться сумлінно працю-
вати над виконанням завдань, 

які ви поставили собі. З’являться гарні пер-
спективи, що змінять ваші плани на краще і 
дозволять здобути прихильність началь-
ства.

ТЕРЕЗИ (24.09–23.10)
На цьому тижні ви досягнете 

відчутного результату в тому, у 
що вкладалося так багато сил. І у що ви так 
вірили. Але незважаючи на напружену об-
становку на роботі, не слід відмовлятися від 
домашніх справ.

СКОРПІОН (24.10–22.11) 
Протягом тижня ймовірні пере-
пади настрою, що можуть спри-

чинити творчу кризу. Вам буде важко втіли-
ти свої плани в життя. Діти будуть з вами 
чуйними.

СТРІЛЕЦЬ  (23.11–21.12) 
Настав час, коли ви можете роз-
крити свої професійні здібності. 

Намагайтеся зосередитися і не витрачайте 
зусилля на дрібниці. Уникайте конфліктів з 
начальством і рідними.

КОЗЕРІГ (22.12–20.01) 
Емоційне напруження і запізнен-
ня можуть бути причиною не-

приємних ситуацій. Перш ніж щось змінюва-
ти в своєму житті, зважте всі «за» і «проти».

ВОДОЛІЙ (21.01–19.02) 
Ви досягнете значного успіху в 
справах, пов’язаних із кар’єрним 

ростом. З’явиться можливість розширити 
коло знайомств і зв’язків. У вихідні вам вар-
то розвіятися – запросіть на вечірку друзів і 
знайомих.

РИБИ (20.02–20.03)
У вас може з’явитися стільки но-
вих захоплень, що вдома ви 

з’являтиметесь лише зрідка. Гарний тиж-
день для творчих починань, фізичної актив-
ності і відстоювання особистих інтересів.

А РОЗМІРБО
ПІДХОДИТЬ! 
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